
 

 

Initiativ till Österbottens välfärdsområdesfullmäktige. 
 

1) Beslut om att inga pengar för partistöd ska reserveras till fullmäktigeledamöterna år 

2024. 

2) Beslut om att alla mötesarvoden ska minskas till exempelvis hälften av de nuvarande 

beloppen år 2024. 

3) Beslut om att endast hälften av det bekräftade mötesarvodesbeloppet ska betalas om 

fullmäktigeledamoten avlägsnar sig medan mötet pågår och att inget mötesarvode alls ska 

betalas om fullmäktigeledamoten är närvarande mindre än halva tiden av mötet. 

 

Initiativets tre punkter borde handläggas separat på välfärdsområdesstyrelsens och 

välfärdsområdesfullmäktiges möten, så att man inte röstar om dem som en helhet. 

 

Förra veckan offentliggjorde välfärdsområdet stora planer som riktar sig till invånarna i 

området. Hälsovårdscentraler ska stängas och även många andra förändringar ska 

genomföras.  

 

Jag ber fullmäktigeledamöterna att allvarligt överväga om även Ni kunde delta i spartalkot, 

eftersom de medel som då skulle sparas in kunde användas till att förbättra den psykiatriska 

vården, påskynda vårdtillgången och lindra kundernas ångest och rädslor. 

 

Punkt 1 i initiativet:  

En del av riksdagsledamöternas partistöd bör allokeras till de lokala organisationernas 

verksamhet. Till följd av detta har en del av de nuvarande 

välfärdsområdesfullmäktigegrupperna i Österbotten inte alls ansökt om understödet i fråga, 

eftersom de inte ansett det vara nödvändigt. Föredragningslistorna till de sammanträden som 

hålls på måndagar skickas till ledamöterna elektroniskt senast föregående onsdag. 

Ledamöterna bekantar sig med dem vid sina datorer och förbereder sig inför sammanträdet.  

 

Fullmäktigeledamöterna behöver ingen separat lokal och inga assistenter för sin 

verksamhet. Ledamöterna behöver inte heller få pengar för att upplysa människor, eftersom 

alla också annars är medvetna om hälsovårdsläget i området. Det föregående statsrådets 

motiveringar för de lokala understöden är tillgjorda. De fullmäktigegrupper som ansökt om 

understöd i år gör en sällsynt god gärning om de besluter sig för att avstå från partistödet 

och allokera det till den psykiatriska vården. 

 

Partistödets belopp är 59 x 6.000 € = 354.000. Om skötarnas genomsnittliga månadslön är 

3.300 € blir årslönen 39.600 €.  

354.000 euro räcker för att anställa 9 skötare. 

 

Punkt 2 i initiativet: 

Människor röstas inte in i välfärdsområdesfullmäktige på grund av mötesarvodena. Enligt 

min uppfattning är det inte heller någon som ställer upp i valet på grund av mötesarvodena, 

utan man ställer upp för att kunna påverka angelägenheterna i området. Därför föreslår jag 

att fullmäktige ska besluta sig för att halvera de nuvarande mötesarvodena år 2024. 

 

Välfärdsområdesstyrelsen 10 möten x 13 medlemmar x 200 = 24.000,- 

Välfärdsområdesfullmäktige 6 möten x 58 medlemmar x 200 = 93.600,-  = 93.600: 2 = 



 

 

46.800,- 

Mötesarvoden betalas även åt medlemmar i bland annat nämnder, sektioner och 

arbetsgrupper. 

Genom att halvera mötesarvodena kunde man anställa uppskattningsvis 3 skötare. 

 

Punkt 3 i initiativet: 

Det skulle vara rättvist om ledamöterna förutsattes vara på plats under hela mötet för att få 

fullt mötesarvode, eftersom det är därför de har valts. 

 

En ledamot som avlägsnar sig från mötet kunde ändå få hälften av arvodet om hen är 

närvarande mer än halva tiden av mötet. En ledamot som är närvarande mindre än halva 

tiden av mötet skulle inte få något arvode alls. En sådan ledamot borde från första början ha 

ordnat så att en ersättare varit närvarande. 

 

Om fullmäktige beslutar sig för att godkänna att medlen allokeras om på det sätt jag föreslår 

är det välgörenhet när den är som bäst.  

 

Vasa den 31 augusti 2023 

 

 

Vesa Vuorinen


